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1. Opening door de voorzitter 

De voorzitter Ruud Grondel heet iedereen welkom op deze hybride Algemene Vergadering. 
Hybride heeft veel voordelen, zeker voor de leden die van verre moeten komen, maar ook het 
nadeel van een beperking van elkaar fysiek ontmoeten. Het AVVN-bestuur gaat daarom met 
voorstellen komen om elkaar bij andere gelegenheden dan de Algemene Vergadering fysiek te 
ontmoeten. Nieuw aan deze Algemene Vergadering is dat deze vroeger in het jaar valt. Dit 
omdat er steeds meer signalen van de leden kwamen dat medio juni niet zo handig is vanwege 
vakanties, drukte op de eigen tuin en in de eigen vereniging. 
De voorzitter vraagt een moment van stilte ter nagedachtenis van hen die ons het afgelopen 
jaar ontvallen zijn. 
En vervolgt: De nieuwe rol van Wil Boonstra, van vrijwilliger naar tijdelijk verenigingsadviseur op 
het kantoor illustreert een belangrijke ontwikkeling in het afgelopen jaar. De niet werk-
gerelateerde uitval van personeel maakt duidelijk dat AVVN vanwege het in omvang 
bescheiden bureau een kwetsbare organisatie is; tezelfdertijd kon wel structureel gerekend 
worden op vrijwilligers voor belangrijke klussen, zoals conflictbeslechting en 
beleidsontwikkeling. Gelukkig herstelt iedereen in een wisselend tempo, maar de 
onderbezetting maakte dat niet aan alle ambities gewerkt kon worden.  
Het team heeft zich geconcentreerd op de kerntaak: ledenadvisering en -ondersteuning. De 
voorzitter spreekt zijn dank uit aan de verenigingen die na afloop van een lastig traject hun 
tevredenheid over de ondersteuning door AVVN laten blijken.  
 
Mede door het toenemend beroep dat op ondersteuning gedaan wordt, werken we samen met 
deskundige. Dat heeft wel toenemende kosten tot gevolg. De commissie die het voorstel voor 
aanpassing van het artikel in het Huishoudelijk Reglement over de contributie-indexering heeft 
voorbereid, heeft ook geadviseerd om te onderzoeken hoe om te gaan met die kosten die 
gemaakt worden bij het inschakelen van specialisten voor leden. Dit komt bij agendapunt 7 aan 
de orde. 
 
In het bestuursverslag staan de overige belangrijke ontwikkelingen. Vooral de soms moeizame 
en daarom te verbeteren relatie met gemeenten springt er uit. Er zijn ook positieve 
voorbeelden: het college van B&W van Ede heeft recentelijk een concept voedselnota naar de 
gemeenteraad gestuurd en daarin expliciet aandacht gevraagd voor een mogelijke locatie voor 
een nieuw volkstuinpark. Complimenten aan onze vereniging VAT Ede voor de inspanningen 
die daartoe geleid hebben en dank aan bestuurslid Ans Hobbelink voor de ondersteuning in 
deze. 
 
Rotterdam blijft een zorgenkind. Na jarenlange verwaarlozing door de gemeente van de 
tuinparken heeft AVVN geprobeerd er verbetering in te brengen via een beheersstichting (de 
SVIN). Verleden jaar hebben wij al aan de Algemene Vergadering meegedeeld dat de SVIN 
daarmee gestopt is. De gemeente neemt de taken van SVIN terug met een enorme inzet van 
gemeenteambtenaren en -bestuurders en is tegelijkertijd voornemens een forse huurverhoging 
door te voeren. Dat illustreert dat SVIN feitelijk een onmogelijke opdracht had en dat die 
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terecht aan de gemeente is teruggegeven. Er moet heel veel voor de Rotterdamse 
tuinverenigingen gebeuren. AVVN stopt daar veel tijd en aandacht in om eindelijk een goede 
situatie voor hen te regelen en de tuinparken langdurige rechtszekerheid te bieden. 
 
De financiële situatie van AVVN is verbeterd, dankzij de contributiebijstelling waarover tijdens 
de Algemene Vergadering van vorig jaar is besloten en dankzij inspanningen om waar mogelijk 
te bezuinigigen of inkomsten te genereren. Dat neemt niet weg dat we nog steeds wel krap 
zitten. Bij de behandeling van het financieel verslag meer daarover. 
 
De vernieuwing van het Nationaal Keurmerk Natuurlijk Tuinieren heeft vertraging opgelopen 
vanwege de onderbezetting op het bureau.  
 
Met behulp van een vrijwilliger zijn we bezig om een traject voor een toekomstvisie voor 
volkstuinen op te stellen. Die is mede bedoeld als basis voor een stevige lobby naar landelijke en 
lokale overheden. AVVN vindt dat volkstuinen een belangrijke rol horen te spelen in de 
omgevingsvisies en voedselstrategieën. 
 
Een sterke landelijke organisatie helpt om volkstuinen toekomstbestendig te houden. Daarom 
een oproep aan de leden om het digitaal ledennetwerk te gebruiken, de nieuwsbrieven te lezen 
en AVVN bij partijen en niet-aangesloten verenigingen onder de aandacht te brengen. Tevens 
om mee te denken en als het mogelijk is ook als vrijwilliger mee te werken aan de toekomst van 
onze organisatie. Een van die vrijwilligersrollen is bestuurslid van AVVN. Daarom hiervoor een 
herhaalde oproep.  
 
De secretaris meldt dat er geen vragen vooraf over de vergaderstukken zijn binnengekomen. Er 
kunnen evenwel ook nu nog bij de diverse agendapunten vragen gesteld worden, die als het 
mogelijk is ter Vergadering beantwoording krijgen. Mocht dat niet lukken, dan volgt later een 
schriftelijk antwoord. 
 
Vervolgens enkele huishoudelijke mededelingen over de vergaderorde, de inventarisatie van de 
vragen voor het agendapunt Rondvraag en de toelichting dat de stemgerechtigden, zowel 
online als fysiek aanwezig, uitsluitend de stemmen uit kunnen brengen met de stemapp van 
Online ALV.  Daar moet men even routine in krijgen. Voor het gemak en voor het soepel verloop 
van de Vergadering zullen de stemmingen daarom niet bij de desbetreffende agendapunten, 
maar gebundeld in het apart agendapunt 11 plaatsvinden. Om er alvast in te komen volgt eerst 
een proefstemming: 
 

 25% verharding is het maximum voor een tuin, anders kun je het geen volkstuin meer 
noemen. 
Uitslag van de proefstemming is 336 stemmen voor, 0 tegen en 6 onthoudingen. 

 
 
2. Inleiding door Mark Molenaar 

De voorzitter geeft aan dat in de hele samenleving en zeker ook bij onze verenigingen het 
vinden en het behouden van goede en betrokken vrijwilligers een uitdaging is. Zij zijn de 
motor van de vereniging en AVVN wil graag een push geven om die motor goed op gang te 
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krijgen en te houden. Met Mark Molenaar van de Vereniging Nederlandse Organisaties 
Vrijwilligerswerk (NOV) hebben we doorgesproken hoe we onze verenigingen het beste op 
weg kunnen helpen.  
 
Mark Molenaar houdt vervolgens een gloedvolle presentatie hoe van de volkstuinvereniging 
een levendige vrijwilligersclub gemaakt kan worden. De eindboodschap is dat zijn presentatie 
een aftrap is en wie er daarna echt werk van wil maken, de diepte in kan gaan door een 
training te volgen. AVVN heeft met NOV afgesproken dat er voor belangstellenden een paar 
plaatsen beschikbaar zijn in de train-de-trainer cursus die binnenkort van start gaat. 
Aanmeldingen daarvoor gaan via het AVVN-bureau. 
  
3. Notulen van de 76ste AV gehouden op 18 juni 2022 

Er zijn geen vragen of opmerkingen. 
 
4. Ingekomen stukken en mededelingen 

Ingekomen zijn het verslag van de commissie van onderzoek en diverse afmeldingen van 
verenigingen, ereleden en genodigden. De ingekomen stukken en mededelingen zijn vooraf 
rondgezonden. 
Mededeling: Alle bestuursleden hebben de financiële jaarstukken ondertekend en hebben 
daarmee aan de wettelijke plicht voldaan. 
 
5. Bestuursverslag 2022 

Er zijn geen vragen of opmerkingen. 
 
6. Financieel Jaarverslag 2022 

De penningmeester benoemt de grootste verschillen tussen het resultaat en de begroting 
2022. Ze licht toe dat er scherp op de uitgaven wordt gelet. Tegelijkertijd zijn op diverse 
posten de inkomsten hoger dan begroot. Aan de andere kant zijn de inkomsten uit 
contributies lager dan begroot, omdat vanwege de uitval van personeelsleden de werving van 
nieuwe leden is achtergebleven. Evenwel zijn door de uitval van personeelsleden de 
personeelskosten dan ook weer lager dan begroot vanwege de verzuimuitkeringen door de 
verzekeraar en het UWV. 
 
Al met al is het financieel jaar 2022 afgesloten met een tekort van €16.350,---, daar waar in 
de begroting 2022 nog was uitgegaan van een tekort van € 57.208,-. Het AVVN-bestuur acht 
het financieel verantwoord om 2022 met een negatief resultaat af te sluiten. 
 
Odd Wagner, TIG Heemskerk: Het tekort is mede beperkt door goede verzuimverzekeringen. 
Wordt het tekort weer groter als iedereen weer aan het werk is? 
De directeur: In de begrotingen 2023 en 2024 gaan we uit van weer volledige personele 
bezetting, deze begrotingen laten zien dat het tekort de 0 nadert. De verwachting is dan ook 
dat het financiele tekort van de afgelopen jaren structureel is opgelost. 
 
Remco Witkamp, RVPP Pijnacker: De verzendkosten van de Tuinliefhebber zijn hoger dan de 
drukkosten. Kan daarop bespaard worden?  
De directeur: In theorie kan op de verzendkosten bespaard worden door De Tuinliefhebber 
digitaal uit te brengen. Uit eigen onderzoek en uit onderzoek bij andere landelijke 
organisaties blijkt echter dat door de leden een papieren blad hoog gewaardeerd wordt. Dat 
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houden we daarom in stand. Goede ideeën om anderszins te besparen op verzendkosten zijn 
evenwel welkom. 
 
Jaap Lok, commissie van onderzoek licht toe dat de financiële administratie perfect verzorgd 
is. De commissie stelt voor het bestuur decharge te verlenen.   
 
 
7. Voorstel partiële wijziging Huishoudelijk Reglement 

De voorzitter licht toe dat in aanloop naar en tijdens de Algemene Vergadering van 2022 we 
de conclusie getrokken hebben om te onderzoeken of aanpassingen in het Huishoudelijk 
Reglement ten aanzien van de contribitie-indexering nodig zijn. Een commissie bestaande uit 
vertegenwoordigers van AVVN-leden, de commissie van onderzoek en het AVVN-bestuur 
heeft zich hierover gebogen en een advies uitgebracht aan het AVVN-bestuur. Het AVVN-
bestuur heeft dit advies overgenomen en legt dit voorstel ter besluit voor aan de Algemene 
Vergadering. 
 
Commissielid Odd Wagner vertelt hoe het advies tot stand gekomen is. Het doel van de 
commissie was om er naar te streven de contributieindexering zo goed mogelijk aan te laten 
sluiten bij de daadwerkelijke ontwikkelingen in de kosten, zodat die toekomstgericht is en 
helder is uit te leggen. Enkel het toepassen van de Consumenten Prijs Index (hierna CPI) is 
niet de juiste grondslag voor de contributieindexering. Reden is dat de grootste kostenpost, 
de loonkosten, zich niet ontwikkelt volgens de CPI. AVVN volgt de CAO Sociaal Werk, waarbij 
de loonontwikkeling bestaat uit de eventuele salarisverhoging vastgesteld tijdens de CAO 
onderhandelingen en de jaarlijkse verhoging met 1 periodiek volgens de salarissystematiek 
(gemiddeld 3%). Voor de overige kosten vindt de commissie de CPI wel de juiste index om 
toe te passen. De verhouding tussen de loonkosten en de overige kosten wordt gebaseerd op 
de begroting van het jaar voorafgaand aan het jaar waarop de contributiewijziging betrekking 
heeft. 
 
De commissie heeft ook op verzoek van het AVVN-bestuur een advies gegeven over de  
invulling van het AVVN-lidmaatschap. Er wordt in toenemende mate beroep gedaan op AVVN 
bij juridische kwesties en ruimtelijke vraagstukken.  
 
De commissie is van mening dat AVVN moet onderzoeken hoe ze de variabele kosten in de 
hand kan houden. De commissie spreekt haar voorkeur uit om in plaats van een extra 
Algemene contributieverhoging bovenop de jaarlijkse automatische indexering, te 
onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om kosten voor het inhuren van specialisten bij de 
desbetreffende vereniging te leggen. Het AVVN-bestuur neemt het advies over om aan de 
Algemene Vergadering te vragen een besluit te nemen om een commissie samen te stellen 
die hierover kan adviseren.  
 
Frank Hoek, De Groene Lunet uit Utrecht vraagt zich af of dit niet leidt dat het weer opnieuw 
invliegen van een gedifferentieerd lidmaatschap, waar we afgelopen jaar afscheid van 
genomen hebben.  
De voorzitter benadrukt dat dit niet het geval is. De wens is om de huidige ad hoc afspraken 
over ledenbijdragen voor specialisten te vervangen door structurele afspraken.  
 
8. Bijstelling begroting AVVN 2023 en begroting AVVN 2024 

De penningmeester geeft een toelichting. De begroting 2023, goedgekeurd op de Algemene 
Vergadering in 2022 liet nog een tekort zien van € 52.611. Dit begrote tekort is 
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teruggebracht naar € 6.122,-- dankzij meer inkomsten, zoals door de contributieaanpassing 
dit jaar, door het feit dat onze leden meer tuinders tellen en door de verhuur van de 
bovenverdieping van het kantoorpand. Het tekort is ook teruggebracht door minder uitgaven, 
zoals directe en indirecte personeelskosten en bestuurskosten.  
De begroting voor 2024 sluiten we naar verwachting af met een tekort van € 4.903,-. 
 
Er zijn geen vragen of opmerkingen. 
 
9. Partiële wijziging AVVN-statuten 

Het AVVN-bestuur stelt voor tot een partiële wijziging van de statuten betreffende artikel 21, 
dat over de vaststelling en wijziging van reglementen gaat. Wat voorligt is dat niet de 
Algemene Vergadering, maar het bestuur de speciale reglementen vaststelt of wijzigt.  
 
De voorzitter licht toe dat tot 2019 het altijd al in de statuten geregeld was dat het de 
bevoegdheid van het bestuur is om speciale reglementen goed te keuren en te wijzigen. In 
2019 zijn de AVVN- statuten gewijzigd. Daar is toen abusievelijk ingeslopen dat naast het 
Huishoudelijk Reglement ook bepaalde speciale reglementen zoals het reglement 
conflictbeslechting door de Algemene Vergadering moeten worden goedgekeurd. Het werkt 
stroperig en vertragend en is onpraktisch als de Algemene Vergadering over de goedkeuring 
van de speciale reglementen zoals het conflictbeslechtingsreglement gaat of bijvoorbeeld het 
keurmerkreglement. Het Huishoudelijk Reglement omvat verplichtingen voor alle leden en 
het blijft dan ook aan de Algemene Vergadering om hier over de vaststelling en wijziging te 
besluiten. 
 
Er zijn geen vragen of opmerkingen. 
 
10. Benoemingen  

Magda Vlaardingerbroek is aftredend en niet herkiesbaar als penningmeester. Behalve dat 
het bestuur daarmee een penningmeester mist, bestaat het daarmee uit slechts vier 
personen. De statuten staan dit weliswaar toe, maar het strookt absoluut niet met de 
praktische behoeften en de werkpraktijk. Het is urgent dat het bestuur met een nieuwe 
penningmeester versterkt wordt en het bestuur doet dan ook een klemmende oproep voor 
kandidaten. Totdat een nieuwe penningmeester gevonden en benoemd wordt, neemt het 
bestuur collectief het penningmeesterschap op zich en geeft Magda Vlaardingerbroek 
bevoegdheid voor uitvoerende taken. 
 
11. Stemmingen 

 Stemming Notulen van de 76ste Algemene Vergadering, gehouden op 18 juni 2022  
De Algemene Vergadering keurt de notulen goed met 148 stemmen voor, 0 tegen en 
0 onthoudingen. 
  

 Stemming Bestuursverslag 2022  
De Algemene Vergadering keurt het bestuursverslag goed met 331 stemmen voor, 0 
tegen en 0 onthoudingen. 
 

 Stemming Financieel jaarverslag 2022 
De Algemene Vergadering keurt het financieel jaarverslag goed, inclusief de balans 
per 31 december 2022 en de dechargeverlening aan het bestuur met 336 stemmen 
voor, 0 tegen en 3 onthoudingen. 
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 Stemming partiële wijziging van het huishoudelijk reglement artikel 3 lid 4  

De Algemene Vergadering keurt de partiële wijziging goed met 360 stemmen voor, 3 
tegen en 6 onthoudingen. 

 
 Stemming over het voorstel van de tijdelijke commissie aan het AVVN-bestuur om een 

commissie in te stellen die adviseert hoe om te gaan met de kosten gemaakt voor het 
inschakelen van specialisten voor leden. 
De Algemene Vergadering keurt het voorstel goed met 372 stemmen voor, 3 tegen en 
0 onthoudingen. 
 

 Stemming bijgestelde begroting AVVN 2023 
De Algemene Vergadering keurt de bijgestelde begroting 2023 goed met 366 
stemmen voor, 0 tegen en 3 onthoudingen. 
 

 Stemming begroting AVVN 2024 
De Algemene Vergadering keurt de begroting 2024 goed met 358 stemmen voor, 0 
tegen en 11 onthoudingen. 
 

 Stemming partiële wijziging van de statuten artikel 21 
Artikel 22 van de AVVN-statuten gaat over de statutenwijziging. Hierin is bepaald dat 
het besluit tot wijziging van de statuten slechts kan worden genomen met een 
meerderheid van ten minste twee derde van de geldig uitgebrachte stemmen, in een 
Algemene Vergadering waarin ten minste de helft van het totaal aantal uit te brengen 
stemmen ter Vergadering aanwezig of vertegenwoordigd is. Het totaal aantal uit te 
brengen stemmen is 810. Ter Vergadering waren aanwezig verenigingen en bonden 
die tezamen 375 stemmen uit konden brengen.  
De voorzitter constateert dat in deze Vergadering niet aan het vereiste quorum 
voldaan is en brengt het voorstel tot partiële wijziging van de statuten niet in 
stemming.  
Onze statuten schrijven voor dat wij binnen 14 tot 28 dagen na deze Algemene 
Vergadering een extra Algemene Vergadering moeten houden, waarin wij dit voorstel 
opnieuw ter besluitvorming voorleggen. In die Algemene Vergadering kunnen we een 
besluit tot statutenwijziging rechtsgeldig nemen met een meerderheid van ten minste 
twee derde van de geldig uitgebrachte stemmen ongeacht het aantal ter Vergadering 
aanwezige of vertegenwoordigde stemmen.  

 
 Stemming uittreksel notulen 77ste Algemene Vergadering van AVVN  

De stemming over het uittreksel notulen zal daarmee ook worden verschoven naar de 
extra Algemene Vergadering. 
 

 Stemming herbenoeming Ans Hobbelink tot bestuurslid van AVVN 
De Algemene Vergadering keurt de herbenoeming van Ans Hobbelink goed met 370 
stemmen voor, 0 tegen en 0 onthoudingen. 
 

 Stemming herbenoeming van Koos van Baalen als lid van de Commissie van 
Onderzoek. 
De Algemene Vergadering keurt de herbenoeming goed met 366 stemmen voor, 0 
tegen en 3 onthoudingen. 
 

 Stemming herbenoeming van Jaap Lok als lid van de Commissie van Onderzoek. 
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De Algemene Vergadering keurt de herbenoeming goed met 369 stemmen voor, 0 
tegen en 3 onthoudingen. 
 

 Stemming herbenoeming van Bert Harmelink als lid van de Commissie van 
Onderzoek. 
De Algemene Vergadering keurt de herbenoeming goed met 366 stemmen voor, 0 
tegen en 3 onthoudingen. 
 
 

12. Bijzondere mensen zetten we in het zonnetje 

De voorzitter spreekt afscheidswoorden tot penningmeester Magda Vlaardingerbroek en looft 
haar als een steunpilaar voor het bestuur en AVVN, als een stille maar grote kracht, en als 
ervaren en betrokken bestuurder. Magda ontvangt uit zijn handen het AVVN-volkstuinbeeldje.  
 
13. Rondvraag 

Marieke Veen, gast: Een aanzienlijk deel van de tuinders heeft een migratieachtergrond. Op 
de vorige Algemene Vergadering is opgemerkt om daar vanuit inclusiviteitsstreven rekening 
mee te houden. Wat is daarmee gebeurd? 
De voorzitter: Dit is een van de ambities die vanwege een tijdelijk lagere bezetting van 
kantoor even in de wacht gezet zijn. We gaan het binnenkort oppakken. 
 
Ellen Kuijpers van Tuinwijck Groningen vraagt aandacht voor het feit dat haar vereniging 
geconfronteerd wordt met het feit dat deze BTW-plichtig is en vraagt of meer verenigingen 
hiermee te maken hebben gekregen.  
De voorzitter antwoordt dat het vanuit AVVN-kantoor onder de leden een enquete hierover 
uitgevoerd wordt. De verwachting is om op vrij korte termijn zicht te krijgen op wat het 
landelijke beeld is. Vervolgens gaan we onze belastingdeskundige om tafel om te komen met 
een advies hoe de verenigingen met het BTW-vraagstuk om kunnen gaan.  
 
Rosa Goverde van De Nijvere Pier Utrecht vraagt hoe het staat met tijdelijk uitgevallen 
verenigingsadviseur Ilahme el Majiti en waar ze nu terecht kan met juridische vragen.  
De voorzitter antwoordt dat Ilhame met kleine stapjes vooruit gaat, dat de juridische 
dienstverlening vanuit AVVN onverminderd door gaat en men zich met juridische vragen kan 
richten tot het Algemene e-mailadres.  
 
14. Sluiting 

De volgende Algemene Vergadering vindt plaats op 20 april 2024. 
De voorzitter dankt iedereen voor de komst en nodigt de aanwezigen uit voor de lunch.  
 
 


	Notulen 77e AV AVVN 15 april 2023

